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Animovaný film  
Začátkem tohoto měsíce začali žáci 7.třídy  
při hodinách mediální výchovy vyrábět 
animovaný film . První krok byl vymyslet si, o 
čem tuto práci budou dělat. Druhý krok byl 
namalovat pozadí,ať temperami, pastelkami  
a třeba i voskovkami. Třetí krok  je o tom, kdo 
bude hrát,takže malovali postavy.Malovali 
Mořskou vílu Krtečka atd. U každého filmu jde 
o něco jiného.Čtvrtý krok ten předposlední je 
fotit. Každý animovaný film je složen z mnoha 
záběrů poskládaných za sebou, aby tvořily 
pohyblivou scénu. Pátý, a ten nejtěžší, úkol je 
poskládat všechny fotky za sebe, aby složili 
film, na který se dá koukat. Dá to hodně 
práce, protože každý zkušený animátor za 
den udělá jen malinkatou část filmu.Tuto práci 
si také zkusili žáci 9.třídy a moc se jim 
povedla. Naše práce můžete vidět na 
www.zsbochov.cz . 
 

Lucie Vrábelová 

Hudební novinky mezi námi . 
Poslední dobou jsou na naší škole, ve 
třídách i venku slyšet různé prvky hudby 
jako je: techno, jungle, tekkno, nejrůznější 
remixy a hlavně teď dost populární czech 
hip hop. Do czech hip hopu patří skupiny 
jako jsou Indy a Witch nebo Ektor a Enemy. 
Od dvojce Indy a Witch jsou asi nejznámější 
písnička Zlatokop nebo soundtrack z filmu 
Gympl z mojí čtvrti. Ektor a Enemy jsou 
poslední dobou jednou z nejpopulárnějších 
dvojic v 9.třídě ale i jinde. Pokud vám to nic 
neříká, na youtube.com stačí jen zadat Ektor 
a Enemy. Snad už jste dost velcí na to, 
abyste věděli, co dál. Nejznámější písničky 
jsou: Hastala Vista, Vidim to jako včera, 
Sousedi nebo Nepřítel peněz. Ale to bych tu 
strávila čas jen vyjmenováváním celého CD. 
Tyto písničky doporučuji a ti, kteří je znají, 
tak mi to jen dosvědčí. 

Anna Klaisnerová 

Florbal dívky  
Dívky z druhého stupně se 15.12.2008 zúčastnily okresního kola skupin ve florbalu v 
Toužimi.Hrálo se proti ZŠ Žlutice a ZŠ Toužim. Dívky z naší školy bohužel oba zápasy 
prohrály a umístily se na 3.místě.Se ZŠ Žlutice jsme prohrály 2:8 a se ZŠ Toužim 2:5. 
Družstvo se skládalo z J. Šerákové, která byla v brance, v poli to potom byly K.Fialová, 
H.Pehová, A.Prokopová, M.Honzáková, T.Šuleková, M.Mihalová, P.Kyriánová a M.Bláhová, 
která nastřílela všechny góly našeho družstva. 

Tereza Šuleková 



Historie Skateboardingu 
V polovině sedmdesátých let začínaly i k nám pronikat 
zprávy o skateboardingu, sportu, který zachvátil Ameriku a 
šíří se i do Evropy. První nadšenci u nás si vyráběli 
skateboardy sami s použitím kolečkových bruslí, ti 
šťastnější, s kontakty v západní části světa, získávali 
kvalitnější, průmyslově vyráběné nářadí. Postupně přibývali 
zájemci o skateboarding i v dalších městech, Plzni, Poličce a 
jinde. V roce 1981 se v Praze na Strahově postavila první 
kovová "U" rampa. Skateboarding, do té doby odsouzený 
jako propagace Ameriky, dostal konečně více prostoru. Publicita ve sdělovacích 
prostředcích měla na svědomí  více zájemců,a také lepší podmínky. Nejvýznamnější 
zlom však nastal v roce 1986. Na závody do Brna tehdy přijeli představitelé evropské 
špičky Shane Rouse z Velké Británie (freestyle) a Claus Grabke z Německa ("U" 
rampa, streetstyle). A teprve tehdy všichni na vlastní oči viděli, co to ve skutečnosti 
skateboarding je. Rychle se u nás rozvíjel streetstyle, freestyle i "U" rampa. Počet 
skaterů u nás stále stoupal. Zájem o skateboarding byl již takový, že se v roce 1988 
rozhodla skupina nadšenců pořádat v Praze Mistrovství Evropy. Závody ne ledajaké - 
v největší hale, která je k dispozici (Sportovní hala na pražském Výstavišti), za účasti 
těch nejlepších z Evropy. Závody měly tak obrovský úspěch,že se se skatery  roztrhl 
pytel. Skateboardkluby vznikaly i v těch nejmenších městech. Přibývalo i materiálu. 
Už nikoho nenapadne vyřezávat desku ze staré skříně. Skejtují všichni a všude. 
 

Markéta Pehová 
 
 
 
 
Historie sv. Valentýna 
Svátek sv. Valentýna je rozšířený po celém světě a v posledních letech se stále více 
slaví i u nás. Sv. Valentýn je skutečnou historickou osobností. Moc se o něm neví. Z 
dokumentů lze vyčíst jen to, že zemřel v roce 296 a byl prohlášen svatým. Za 
panování císaře Claudia II. byl v Římě knězem. Císař nakázal městskému prefektu 
Astoriovi, aby na sebevědomého Valentýna dohlížel. A aby byl Valentýn pod 
důslednou kontrolou, vzal si Astorius Valentýna do domu. Tam se setkal s velmi 
krásnou, ale nevidomou dcerou prefekta. Astorius požádal Valentýna, aby se modlil 
za dceřin zrak. Valentýn tak rád učinil, protože v sílu modliteb věřil a dívku si 
zamiloval. Zázrak se opravdu stal a dívka opět spatřila světlo světa. O zázračném 
uzdravení si povídal celý Řím. Pohané odmítli věřit v ten zázrak a vtrhli do domu 
prefekta, Valentýna odvedli a za městem mu oddělili mečem hlavu od těla. Navzdory 
trpkému osudu se stal sv.Valentýn patronem věrných a čisté, oddané lásky. Také 
křesťané přejali tento starobylý zvyk a spojili jej se svým světcem Valentýnem, 
mučedníkem za vlády císaře Claudia II. Duševně nemocný císař se prý rozhodl zrušit 
manželství, neboť ženatí muži podle něj nebyli dobrými válečníky. Kněz Valentýn 
však přes císařův zákaz tajně dál oddával milence, za což byl uvržen do vězení a 
popraven. Poslední vzkaz, který Valentýn poslal dceři vězeňského dozorce před svou 
smrtí zakončil slovy: "Od Tvého Valentýna". A tak od té doby si v den svátku Sv. 
Valentýna posílají a dávají zamilovaní lidé tyto "Valentýnky" s vyznáním lásky. 

 
Tereza Šuleková 

 
 



Počítačová grafika 
Počítačová grafika je z technického hlediska obor informatiky, 
který používá počítače k tvorbě umělých grafických objektů a 
dále také na úpravu zobrazitelných a prostorových informací, 
na snímaných z reálného světa (například digitální fotografie 
a jejich úprava, filmové triky). Z hlediska umění jde o 
samostatnou kategorii grafiky. 
Za první film, kde se počítačová grafika objevila, se považuje 

2001: Vesmírná odysea, který se snažil naznačit budoucnost grafických počítačů, 
nicméně všechny efekty s „počítačovou grafikou“ byly v tomto filmu namalované 
ručně a speciální efekty se vyráběly tradiční technikou s modely. Prvním filmem, při 
jehož vytváření byla počítačová grafika skutečně využita, byl The Andromeda Strain 
z roku 1971. 
 

Markéta Pehová 
 
 
 
 

Zápis do první t řídy 
Zápis se konal dne 20. ledna 2009 
od 14 do 16hodin. Zápis pořádaly 
paní učitelky Hulínská a 
Petrovičová. Budoucí prvňáčky 
bude mít na starosti asi paní 
učitelka Hulínská. U zápisu se 
sešli i členové redakční rady 
Filuty-převlékli jsme se do 
kostýmů. Budoucí prvňáčkové byli 
zpočátku trochu vyděšení,ale 
potom se uklidnili. Budoucí 
prvňáčkové byli velice hodní, 
šikovní a nebáli se. Od zápisu si 
odnesli i spoustu vzpomínkových 
dárečků,jako např.pamětní list, 
omalovánky, pastelky a nebo si 
mohli vybrat papírové zvířátko. U 
zápisu byla i paní z pojišťovny a ta 
se ptala rodičů, jestli by nechtěli 
pro svoje dítě pojištění. Také 
rozdávala rozvrh hodin, čepici 
berušku. 
 

Miroslava Mihalová 

Islám  
Islám je jedno z nejmladších náboženství na světě. 
Bylo založeno zjevením boha Mohameda ( přesněji 
Muhammad) roku 570-632 našeho letopočtu. 
Pochází ze západního pobřeží Arabského 
poloostrova z města Mekky a Medíny. Slovo islám 
zvolil sám Mohamed. Mohamed se nikdy 
nepovažoval za vůdce křesťanů a ani židů, 
považoval je za heretické a odpadlické, za ty kteří 
se odchýlili od cesty boží. Poté, co Mohamed 
zemřel, nastoupil na jeho trůn jiný vládce Chálífatů. 
Považoval se také za boha, ale lid ho neuznával. 
Pro muslimy se stal bohem Mohamed. 
V Asii se k Mohamedovi modlí zhruba 37 zemí. V 
Afghánistánu je islám státním náboženstvím a 
zakladatelem zákonodárství. V Alžírsku je islám 
státním náboženstvím, stejně jako v Bahrajnu, 
Bangladéši, Bruneji, Egyptě, Íráku, Íránu, Jemenu, 
Kataru a dalších arabských zemích. V Evropě se 
náboženství islám také poměrně rozšířilo, nejvíce 
ve Francii, Německu, Nizozemsku, Rusku, 
Španělsku, Švédsku a Velké Británii. 
. 

Pavel Kalina 

Šíření náboženství do roku 750 



Zápas ve florbale 
Dne 17.12. 2008 se konalo v Toužimi okresní kolo ve 
florbale. Proti našim chlapcům nastoupily vybrané 
týmy z Toužimi, Žlutic a Teplé. Zápasy byly velice 
vyrovnané, obzvlášť proti Žluticím. 
Na utkání proti těmto týmům byli vybráni nejlepší 
hráči ze tříd: Petr Kvasnička, Tomáš Štěch, Radek 
Študlar, Antonín Rendla, Pavel Hála, Šimon 
Kvasnička, David Moucha a Dominik Šaradín. 

Nejlepším střelcem naší školy se v zápasech stál Tomáš Štěch, který vstřelil 7gólů. 
Ovšem nejenom Tomáš Štěch se snažil hrát na 110%. Všichni, co nás reprezentovali 
hráli na 110% a proto jim všem děkujeme za reprezentaci Základní školy Bochov. 
 

Pavel Kalina 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Dáma a šachy  
Dámu a šachy zorganizovala paní učitelka Anna Götzová. Také nás přišel fotit pan učitel 
Vlček,který to pak vše dával dohromady. Celkem se účastnilo 12 žáků. Z každé třídy byli 
vybráni dva žáci, kteří hráli dámu a z každé třídy 1 žák, který šel na šachy. Nejdříve proti 
sobě soupeřili žáci ze stejné třídy. Potom se postupně měnili vítěz s vítězem a poražený 
s poraženým. A takhle to trvalo celé dvě školní hodiny dokud se všichni postupně 
nevyměnili. Šachy byly těžší než dáma a hlavně pro ty, kteří se snažili o vítězství. 
Soutěž byla dlouhá a napínavá, některé to už unavovalo, některé zase bavilo. A teď ke 
hře. V dámě to bylo velmi překvapující, žákyně 6.třídy Dominika Lávová byla velmi 
úspěšná. Vyhrávala snad každé kolo, ale po povzbuzení třídním učitelem panem 
Šebestou se jí štěstí začalo vytrácet. Začala prohrávat, ale na prvním místě přece jen 
skončila. Po napínavém boji rozdala p. Götzová diplomy za účast v této soutěži. 
Postupně se všichni začali rozcházet do tříd. Byla to velmi těžká kola a věříme, že se 
podobné soutěže ještě někdy zúčastníme. Děkujeme paní učitelce Anně Götzové. 
 

Adriana Dotzauerová 



Žirovnice  
Nachází se v údolí stejnojmenné říčky 
na jihozápadním okraji Českomoravské 
vrchoviny. Spolu s jednotlivými místními 
částmi má toto město přes tři tisíce 
obyvatel. První písemná zmínka o 
Žirovnici pochází z roku 1358.V roce 
1854 byla Žirovnice povýšena na město. 
O deset let později se Žirovnice u nás i v 
zahraničí proslavila výrobou perleťových 
knoflíků, která zde byla v roce 1358 
založena Josefem Žampachem. Historie 
města je spjata s historií zámku, který 
stojí na místě původního gotického 
kamenného hradu. Mezi prvními majiteli 
hradu  byli páni z Hradce později páni z 
Ústí. V roce 1458 přešla Žirovnice pod 
panství kutnohorského rodu Vencelíků z 
Vrchovišť. Z jejich erbu byl převzat i 
nynější městský znak, stříbrný 
jednorožec v modrém poli. Zámecké 
nádvoří i vnitřní prostory zámku jsou 
využívány  při řadě kulturních akcí. Zpřístupněna je i zámecká věž, která poskytuje 
dobrý výhled na město a jeho okolí. V zámku se nachází stálá výstava knoflíkářství a 
perleťářství. Na náměstí je postaven novogotický kostel sv. Jakuba a Filipa, který byl 
postaven v roce 1878 na místě původního kostela. Ten byl pravděpodobně stejně 
starý jako žirovnický hrad ale pro svoji nevyhovující velikost byl zbourán.V Žirovnici 
naleznete také barokní sýpku, postavenou v roce 1707 F. L. Šternberkem. 
 

Iveta Klabanová 
 
 
 
 
 
New 
Tentokrát jsem si pro vás vybrala film, který jsem shlédla 
a považuji ho za nejlepší, co jsem dosud viděla.Tento 
film se nazývá Stmívání.Byl natočen zatím první díl podle 
knižní předlohy.Takto vznikly většiny nejlepších 
filmů.Hlavní hrdinové tohoto filmu jsou smrtelnice Bella 
(Kristen Stewart) a nadpozemsky krásný upír Edward 
(Robert Pattison).Edward ale není obyčejný upír,on a 
jeho rodina jsou takzvaní upíři vegetariáni tudíž pijí jen 
zvířecí krev. 
Děj krásného romantického hororu začíná tím,že se Bella 
musí přestěhovat ze svého rodného slunečného města 
do věčně zachmuřeného a deštivého města svého 
otce.Její matka se znovu vdala a ona s nimi není 
šťastná.Hned první den se seznamuje s indiánským 
synem přítele jejího otce,který zařídil, aby dostala Bella 



nové auto.Hned první den ve škole se seznámí s partou příjemných lidí,se kterými 
jde i na oběd.Zde také poprvé potkává rodinu záhadných Cullenových.V příběhu se 
„prolomí ledy“ ve chvíli, kdy Edward zachrání život Belle při auto nehodě.Bella se o 
něj začne zajímat a po nějaké době přijde na to, že je Edward upír.Začnou spolu 
chodit a jsou oba šťastní.Edward dokonce představí Bellu své rodina a většina členů 
si ji oblíbí.Po pár dnech ale přišlo pozvání na „upírský“ baseball který se hraje pouze, 
když je bouřka.Zde se však objeví velký problém.Uprostřed jejich úžasné hry se 
objeví jiní,upíři (kteří  sají normálně lidskou krev a kteří už nějakou dobu zabíjejí lidi v 
jejich městě), kteří se chystají na Bellu.Pak se odehraje mnoho skutečností a dojde i 
k tomu, že jeden ze zlých upírů Bellu kousne.Edward ji však zachrání a film končí 
tak,že Bella požádá Edwarda aby ji kousnul, protože s ním chce být navždy, ale 
Edward odmítne a zeptá se, jestli by jí nestačil krátký, ale krásný život s ním. 
Měla jsem pocit, že tento film byl ukončen tak nějak na pokračování.A taky doufám, 
že budou další pokračování.Tento film byl opravdu krásný a velice zajímavý.Upíři byli 
pro lidi vždy záhadou, a proto myslím, že filmy s nimi,na jakékoli téma, budou vždy 
velice populární.I obsazení bylo povedené,nebyly to žádné ohrané tváře ani 
nezkušení začátečníci.Navzdory tomu že tento filmy nebyl nadabován,je velice 
povedený. 
 

Jana Šeráková 
 
 


